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Abstract
One of the main causes of the problem is the widespread acquired bacterial resistance to antibiotics in such a way that the world is facing today, a serious threat to global public health. Due to this problem of resistance against antibiotics, attention is now being shifted towards biologically active components isolated from plant species (flower bud roots, woofs  seeds fruits ,rhizomes), used as herbal medicine, as they may produce a new potent source of antibacterial activities.
الخلاصة
أحد الأسباب الرئيسية لهذه المشكلة هو انتشار المقاومة البكتيرية المكتسبة للمضادات الحيوية بطريقة يواجهها العالم اليوم ، تهديدًا خطيرًا للصحة العامة العالمية. بسبب مشكلة المقاومة ضد المضادات الحيوية ، يتم الآن تحويل الانتباه إلى المكونات النشطة بيولوجيًا المعزولة من الأنواع النباتية (جذور براعم الزهور ، ثمار بذور اللحمة ، والجذور) ، والتي تستخدم كأدوية عشبية ، لأنها قد تنتج مصدرًا جديدًا قويًا للأنشطة المضادة للبكتيريا .

The use of herbal remedies in dentistry has a long history, and modern scientific research is increasingly validating their efficacy. 
Introduction:
· Traditional medicine has long employed various herbs for oral health.
· Modern dentistry is exploring these natural compounds for their potential therapeutic benefits.
· This report summarizes key findings on the use of herbs in dental applications.
Key Herbal Applications and Scientific Findings:
· Antimicrobial Properties: 
· Herbs like tea tree oil, clove, and neem possess potent antimicrobial properties, effective against oral bacteria responsible for caries and periodontal diseases.
· Studies have shown that these herbs can inhibit the growth of Streptococcus mutans, a primary cause of dental caries.
· Anti-inflammatory Effects: 
· Chamomile, aloe vera, and turmeric exhibit anti-inflammatory properties, useful in managing gingivitis and other oral inflammatory conditions.
· These herbs can reduce swelling, redness, and pain associated with gum inflammation.
· Wound Healing: 
· Aloe vera and calendula have been shown to promote wound healing, benefiting post-surgical recovery and oral ulcer treatment.
· These herbs can aid in the regeneration of oral tissues.
· Pain Relief: 
· Clove oil, containing eugenol, has long been used as a natural analgesic for toothaches.
· It provides temporary pain relief by numbing the affected area.
· Examples of Herbs and their uses: 
· Clove: Used for pain relief and as an antiseptic.
· Aloe Vera: Used for wound healing and to reduce inflammation.
· Chamomile: Used to reduce inflammation and as an antimicrobial.
· Neem: Used for its antibacterial and anti-inflammatory properties.
· Turmeric: Used for its anti-inflammatory and antioxidant properties.
Considerations:
· While herbal remedies offer potential benefits, it's crucial to use them under professional guidance.
· Standardization of herbal products is essential to ensure consistent efficacy.
· Further research is needed to fully understand the mechanisms of action and long-term effects of herbal dental treatments.
· It is important to understand that herbal remedies should not replace conventional dental treatments, but can be used as complimentary treatments.
Conclusion:
· Herbal remedies hold promise as valuable adjuncts in dental care.
· Scientific evidence supports their efficacy in various oral health applications.
· Continued research and responsible use are essential to maximize their potential benefits.

	
إن استخدام العلاجات العشبية في طب الأسنان له تاريخ طويل، وتؤكد الأبحاث العلمية الحديثة فعاليتها بشكل متزايد. 
مقدمة:
• استخدم الطب التقليدي منذ فترة طويلة العديد من الأعشاب لصحة الفم.
• يقوم طب الأسنان الحديث باستكشاف هذه المركبات الطبيعية لمعرفة فوائدها العلاجية المحتملة.
• يلخص هذا التقرير النتائج الرئيسية حول استخدام الأعشاب في تطبيقات طب الأسنان.
التطبيقات العشبية الرئيسية والنتائج العلمية:
• خصائص مضادة للميكروبات: 
o تمتلك الأعشاب مثل زيت شجرة الشاي والقرنفل والنيم خصائص قوية مضادة للميكروبات، وفعالة ضد بكتيريا الفم المسؤولة عن تسوس الأسنان وأمراض اللثة.
o أظهرت الدراسات أن هذه الأعشاب يمكن أن تمنع نمو العقدية الطافرة، وهي السبب الرئيسي لتسوس الأسنان.
• تأثيرات مضادة للالتهابات: 
o يتميز البابونج والصبار والكركم بخصائص مضادة للالتهابات، وهو مفيد في علاج التهاب اللثة وغيره من حالات التهابات الفم.
o يمكن لهذه الأعشاب أن تقلل من التورم والاحمرار والألم المصاحب لالتهاب اللثة.
التئام الجروح: 
o ثبت أن الصبار والآذريون يعززان التئام الجروح، ويفيدان في التعافي بعد الجراحة وعلاج قرحة الفم.
o يمكن أن تساعد هذه الأعشاب في تجديد أنسجة الفم.
• تخفيف الآلام: 
o زيت القرنفل، الذي يحتوي على الأوجينول، يستخدم منذ فترة طويلة كمسكن طبيعي لآلام الأسنان.
o يوفر تخفيفًا مؤقتًا للآلام عن طريق تخدير المنطقة المصابة.
• أمثلة على الأعشاب واستخداماتها: 
o القرنفل: يستخدم لتسكين الآلام وكمطهر.
o الصبار: يستخدم لشفاء الجروح وتقليل الالتهاب.
o البابونج: يستخدم لتخفيف الالتهاب وكمضاد للميكروبات.
o النيم: يستخدم لخصائصه المضادة للبكتيريا والمضادة للالتهابات.
o الكركم: يستخدم لخصائصه المضادة للالتهابات ومضادات الأكسدة.
الاعتبارات:
• على الرغم من أن العلاجات العشبية توفر فوائد محتملة، إلا أنه من الضروري استخدامها تحت إشراف متخصص.
• يعد توحيد المنتجات العشبية أمرًا ضروريًا لضمان الفعالية المتسقة.
• هناك حاجة إلى مزيد من البحث لفهم آليات العمل والآثار طويلة المدى لعلاجات الأسنان العشبية بشكل كامل.
• من المهم أن نفهم أن العلاجات العشبية لا ينبغي أن تحل محل علاجات الأسنان التقليدية، ولكن يمكن استخدامها كعلاجات مجانية.
خاتمة:
• العلاجات العشبية تبشر بالخير كعناصر مساعدة قيمة في العناية بالأسنان.
• الأدلة العلمية تدعم فعاليتها في مختلف تطبيقات صحة الفم.
• يعد البحث المستمر والاستخدام المسؤول أمرًا ضروريًا لتعظيم فوائدها المحتملة.


